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 المستخلص

تممبناءممنظنة لأحممضنالحممنانبتيوران الور بممةنبتحاممللفتضناممء بننبتقنممر ناممفظن مم نلن ءممضن -

ثءمني نبتيولمر ن -،ن2،1ة نلن ءمضن شمل ننن/ شل نننبتيوربر بمنن محنلحملنبتحنتر ومةن 

فم نلن مضنن5-ةبضمننتمبنبغمل نشن شمنمنبتحرقمحن  مب.نة و ن حنثءني نكلربلومفنبتيرامر 

ن.بتححلنف ناءنظنة لأحضنثءنيوضنبا ربضنبتقنر بضنبتحنلححضنة نبتحءقصنض

تممبنبثلممنننتربكممانبتءممربتةناحاممنيف نبتلحنتوممعنبتف و ممضنبتاءصممربضن بت ونغممننننبت وقوممضن -

ن.بتحلءريض

نننCDK2ن ب زببنننHIV-1ربتةنكارب عناورترجوضن يل ضنتجنهنفور سنتبنبخللن نبتءننن-

  .بتحالانلإغربعنب ش ن نبتخنبننبتارمن وضنف نبلإ ان 
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ABSTRACT 

Some more new fluorine substituted thiobarbituric acids (2-14) and (16-26) 

have been synthesized from ring closure of thioureas (1) with malonic acid 

or 1,3-diketoamine (15) with carbon disulfide. Also, fluorinated 

fused/isolated heterobicyclic nitrogen systems were obtained by using the 

chemical activity of carbon-5 of fluorinated thiobarbituric acids. The 

structures of the targets have been established by the help of elemental 

analyses and spectral data. Use of the obtained targets as potential inhibitors 

have been deduced against HIV-1 and CDK2, Kinase in the human cells. 

 

 

 

 

 
  


